

**PANGARUH PARTISIPASI ANGGOTA KOPERASI SAKOLA KANA MINAT WIRAUSAHA
DI SMK NEGERI 3 KOTA BANDUNG**

Ku

Efrianti Sembadra

165020093

RINGKESAN

Udagan tina ieu panalungtikan nya éta pikeun nangtoskeun sakumaha ageungna partisipasi anggota koperasi sakola kana minat wirausaha di Sekolah Menengah Kejuruan 3 Kota Bandung. Méthode anu digunakeun dina ieu panalungtikan nyaéta survey sareng mata pelajaran panilitian anggota koperasi sakola di SMKN Negeri 3 Kota Bandung, jumlahna aya 43 urang. Analisis data anu digunakeun nyaéta analisis verifikasi data ngalangkungan itungan skor rata-rata kalayan dibantosan ku program IBM SPSS Statistics Version 25.0. pikeun Windows. Hasilna nunjukkeun rekapitulasi nilai rata-rata réson réspodén ngeunaan partisipasi anggota koperasi sakola 3,31 atanapi 66% sareng minat dina wirausaha 4,24 atanapi 85%. Maka tiasa dicindekkeun yén réson réspodén kana partisipasi variabel anggota koperasi sakola "satuju" sareng minat wirausaha "satuju pisan". Dumasar kana analisis data anu parantos dilaksanakeun, hasil panilitian didapet kana pangaruh matéri wirausaha dumasar kana itungan koefisien determinasi ku nilai R Square 0,246. Tiasa dijelaskeun yén variabel X ngagaduhan pangaruh 24,6% kana variabel Y sareng sésana 75,4% dipangaruhan ku faktor-faktor sanés. Panulis nyarankeun ka pihak anu aya hubunganana, nyaéta: (1) Pikeun anggota koperasi sakola, dipiharep aranjeunna tiasa ilubiung dina kagiatan anu dilakukeun ku koperasi sakola salaku alat diajar dina wirausaha kusabab ku ilubiung dina koperasi sahenteuna aranjeunna tiasa ngamajukeun minat kana wirausaha; (2) Pikeun guru pengawas koperasi, ningkatkeun jumlah sareng kualitas kagiatan dina koperasi sareng tatanan administrasi dina organisasi supados murid tiasa langkung resep tur aktip ilubiung dina kagiatan koperasi sakola; (3) Pikeun panaliti ka payunna, dipiharep bakal janten référénsi salaku bahan panilitian anu sami sareng diskusi ngeunaan partisipasi anggota koperasi sareng minat kana wirausaha, anu dipiharep tiasa mendakan langkung seueur inpormasi sareng référénsi supados panilitian salajengna tiasa langkung saé.

Kosa Kecap: *Partisipasi anggota koperasi sakola;minat kana wirausaha.*